
 

Appendix 附件 
 
 
 
About Condition_Lab 
 
Condition_Lab is a design-research laboratory led by Professor Ferretto at CUHK’s 
School of Architecture, together with a group of young graduates who believe that 
design has the power to improve people’s lives. “Condition” is an everyday word: as a 
noun it refers to a context, a circumstance or a situation, while as a verb it implies 
change – to condition something based on an original state. The Lab’s research 
revolves around designing socially responsible architectural prototypes. By working 
hand-in-hand with local partners on real sites, the Lab aims to develop projects that 
foster a better sense of community. The prototype acts as a vessel to generate new 
knowledge about how people inhabit their environment. People are at the heart of how 
Condition_Lab operates, where designing buildings is a process of discovering the 
story of the people who will use them. 
 
 

有關 Condition_Lab 
 
中大建築學院 Peter Ferretto 教授帶領一班年輕畢業生組成設計研究實驗平台

Condition_Lab ，目標是實踐透過建築設計改善人類生活的理念。

「Condition」這詞彙在日常生活中經常使用。作為名詞，它有「背景、處境

或情況」之意；作為動詞，它暗示了改變—在原來狀態上加以適應、改善。

一直以來，Condition_Lab 致力設計講求社會責任的建築方案，常與地區伙

伴合作，透過不同項目營造社區意識，亦藉此研究人們與其居所環境的關

係。Condition_Lab 堅持以人為本，相信建築設計是一個持續的過程，它的

意義在於理解和連結建築的使用者以及他們背後的故事。 
 
Condition_Lab 網址：www.condition-lab.com 
 
 


